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La milana reial (Milvus milvus) és un dels rapinyaires que més rar s’ha fet a
Mallorca en els darrers anys, amb una població nidificant d'unes 4-6 parelles l'any
1999, concentrades totes elles a un sector de la Serra de Tramuntana.

Tot i que la situació és greu no hem de ser pessimistes. S’estan realitzant
una sèrie d’actuacions dirigides a conèixer millor la biologia de l’espècie i els
factors que hi incideixen negativament. Una d’aquestes activats és el seguiment



de les parelles i el seu procés reproductor, tal i com es va fer Pany passat, amb la
novetat que enguany col·locarem radioemissors a alguns polls per poder seguir
els seus moviments i per conèixer les possibles causes de mortalitat. Aquesta
feina de seguiment de les parelles l’està realitzant el nostre company i bon amic
Joan Riera, i segons el que m’ha dit les perspectives són bones i sembla ser que el
nombre de parelles, com a mínim, es manté en relació a l’any passat.

Un altre aspecte interessant de les milanès, són les seves concentracions
hivernals a dormidors. Per conèixer el volum de la població hivernal, composta
pels exemplars sedentaris i en una gran part procedent del nord i centre d’Europa,
estem fent recomptes periòdics dels exemplars que es concentren al dormidor. Al
passat mes de Febrer hi vàrem observar fins a 26 exemplars, ara el nombre és
menor i anirà disminuint a mesura que els exemplars europeus tomin a les seves
àrees de cria. També s’hi ha observat la milana negra (.Milvus migrans), amb 2
exemplars a l’hivem i uns 6-8 aquests dies, al pas migratori primaveral.

Un tercer projecte dirigit a la conservació de les milanès, és la instal·lació
d’una menjadora. Els objectius són aportar aliment suplementari que afavoreixi la
supervivència dels joves durant l’hivem i també incentivar la cria de noves

parelles prop de la menjadora, una zona molt adequada on tot i ser pròxima als
nius coneguts, no hi cria cap parella.

En definitiva, una sèrie d’actuacions amb les que, juntament amb la
campanya d’informació que s’està fent, volem aconseguir la recuperació d’una de
les aus més emblemàtiques del camp mallorquí.
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